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Dia: dissabte 25 març de 2023   
Hora: 10 h 
Lloc: Ateneu Barcelonès (c/ Canuda, 6, Barcelona). 
 
Assistents presencials: 57 
Assistents virtuals: 17 
Assistents totals (presencials i virtuals): 74 
 
L’Assemblea General Ordinària es reuneix de forma presencial a l’Ateneu Barcelonès, on 
es troba el president, i mitjançant videoconferència. L’entitat ha garantit la identificació 
dels assistents a la reunió, la continuïtat en la comunicació i la possibilitat d’intervenir en 
les deliberacions i l’emissió del vot amb l’Associació OpenVote, Jaume I, 65, Sant 
Celoni, G56687262.  
 
A les 10h del matí, en segona convocatòria, es constitueix la mesa de l’Assemblea 
formada per Òscar Escuder i de la Torre, president, Francesc Marco Palau, 
secretari, així com Mireia Plana i Carles Solà, membres de l’Executiva de Plataforma 
per la Llengua.  El president Òscar Escuder i de la Torre dona la benvinguda a 
l’assemblea.  

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de l’anterior Assemblea 

Carles Solà convida a llegir l’acta de l’anterior Assemblea General Ordinària de 
Plataforma per la Llengua celebrada el 26 de març de 2022..  
S’aprova l’acta de l’Assemblea General Ordinària anterior amb 58 vots a favor, 0 
vots en contra i 4 abstencions.  

 

2. Aprovació, si escau, del Reglament de l’Assemblea General 2023 

Carles Solà presenta la proposta de Reglament de l’Assemblea General Ordinària 
del 2023, en el qual es detallen els aspectes generals, l’organització de 
l’Assemblea, les funcions de la Comissió organitzadora, així com els diferents 
aspectes de la convocatòria, la composició, l’acta, l’ordre del dia, la votació i el 
recompte. Després d’uns minuts de lectura, s’obre la votació del punt.  
S’aprova el reglament de l’Assemblea General Ordinària del 2023 amb 62 vots a 
favor, 3 vots en contra i 0 abstencions 
 

 

 



3. Aprovació, si s’escau, de la memòria d’activitats 2022 

La vicepresidenta de Plataforma per la Llengua, Mireia Plana, explica la memòria 
anual de l’organització del 2022 a través d’una presentació visual. Així, es fa un 
repàs de les activitats més destacades de l’ONG del català, amb la consolidació de 
l’entitat -amb la celebració de la 9a edició dels Premis Martí Gasull i Roig i la 
publicació de l’InformeCAT 2022- i les nombrosos actuacions dutes a terme arreu 
dels territoris de parla catalana a favor dels drets lingüístics -reconeixement legal i 
administracions públiques-; per tal d’aconseguir la plena normalització del català en 
el món socioeconòmic; per fer de la llengua catalana l’eix vertebrador i el punt de 
trobada de la diversitat social; i per normalitzar el català en els sectors cultural, 
juvenil, del joc, la joguina i el lleure. De la mateixa manera, es fa èmfasi en la tasca 
duta a terme en l’àmbit educatiu i el món universitari, en la justícia, i en la projecció i 
el reconeixement internacional. També es detallen les consultes i l’assessorament 
ciutadà dut a terme per l’entitat. Així mateix es destaca que Plataforma per la 
Llengua ja compta amb 25.015 socis.  
S’aprova la memòria d’activitat del 2022 amb 65 vots a favor, 2 en contra i 0 
abstencions 
 

4. Aprovació, si s’escau, de l’estat de comptes 2022 

El tresorer de l’organització, Marcel Padrós, mostra l’estat de comptes de l’ONG del 
català del 2022. Així, Padrós destaca que després de la inactivitat forçada del 2020 i 
2021 per la Covid-19, el 2022 ha estat un any curull de feina, que ens ha permès tornar 
amb força, i això ha impactat de forma considerable als nostres comptes. Durant 
l’exercici del 2022, els ingressos han pujat a 3.188.907 €, un 9% més que el 2021. 
D’aquests ingressos, el 74,40% han estat privats, un percentatge superior al del 2021, 
en què els ingressos privats havien suposat el 71,80% del total. La partida que més s’ha 
incrementat enguany és la de donatius. Pel que fa a les àrees del domini lingüístic han 
crescut molt totes les activitats i se n’han fet de tan interessants com el Pla de 
dinamització de Mallorca. Tot plegat ha fet tancar l’exercici amb un dèficit que s’ha 
pogut compensar amb els superàvits dels anys anteriors 
S’aprova l’estat de comptes del 2022 amb 63 vots a favor, 4 en contra i 2 abstencions. 
 

5. Aprovació, si s’escau, del pla d’activitats 2023 

La directora de Plataforma per la Llengua, Rut Carandell, exposa les principals línies 
estratègiques del 2023 a través del pla d’activitats de l’entitat: les campanyes 
institucionals -fidelització de socis, informeCAT 2023, imatge gràfica, Premis Martí 
Gasull i Roig-, els eixos estratègics -reconeixement oficial del català, joventut i 
futur, unitat de la llengua-, els àmbits de treball -arrelament i cohesió social, 
empresa, drets, consum i administracions públiques, internacional, educació, 



joventut, lleure i món digital, estudis i projectes, cultura i mitjans de comunicació- i 
les oficines territorials: Catalunya, País Valencià, Illes Balears, Catalunya Nord i 
l’Alguer. En aquest sentit es destaquen projectes innovadors com el SAGA. Saló del 
Gaming, el repte Kinton i estudis específics amb el Consell Nacional de la Joventut 
de Catalunya, a més d’una campanya rellevant a favor de l’oficialitat del català a la 
UE 
S’aprova el pla d’activitats 2023 amb 65 vots a favor, 4 en contra i 0 abstencions. 

 

6. Aprovació, si s’escau, del pressupost de l’entitat 2023 

Marcel Padrós, tresorer de l’ONG del català, detalla la proposta pressupostària de cara al 
2023. Padrós exposa que es tracta del pressupost més important de la història de 
l’entitat, on s’han pogut encaixar la major part de les activitats previstes. Per una banda, 
els ingressos previstos arriben a 4.168.281,36 €, un 30% més que el 2022. A més, el 
percentatge d’ingressos públics serà el més baix des de fa anys i rondarà el 20% del 
total. Les despeses de personal queden força contingudes i sumen un total 
d’1.796.465,00 €, un 8,5% més que el 2022. Les despeses generals i les despeses 
destinades a activitats seran de 2.346.816,36 €, un 4% més que el 2022. Així mateix, 
Marcel Padrós confirma que moltes de les activitats s’aniran executant o revisant en 
funció que arribin els ingressos previstos. 
S’aprova el pressupost de l’entitat 2023 amb 64 vots a favor, 3 en contra i 2 
abstencions. 

 

7. Torn obert de paraules 

Carles Solà dona pas a les preguntes presencials i telemàtiques que s’han anat rebent: 
 

- Jordi Manent: felicita l’organització i pregunta per la tasca que es du a terme a 
la Franja de Ponent i a Andorra; i pels motius que argumenten les persones que 
es donen de baixa de l’entitat (per bé que l’augment de socis és constant). 
També posa el focus en el col·lectiu “expat” de poder adquisitiu alt. 

- Òscar Escuder: confirma que tot i no tenir delegacions pròpies de Plataforma per 
la Llengua a la Franja ni tampoc a Andorra, des de l’entitat també hi estem 
treballant. Així mateix, el president de l’ONG del català comparteix la importància 
de treballar també pensant en els expat com a col·lectiu significatiu. 

- Marcel Padrós: pel que fa als motius expressats de baixes de socis, el tresorer de 
l’entitat detalla que malauradament les defuncions és un dels motius destacats 
que expliquen bastantes de les baixes, tenint en compte la mitjana d’edat dels 
associats a l’organització. 

 



- Ramon Pujades: mostra la seva preocupació pel l’ús del català als patis de les 
escoles. 

- Òscar Escuder: remet a l’estudi de patis que va dur a terme Plataforma per la 
Llengua just abans de la pandèmia i reconeix que el Departament d’Educació de 
la Generalitat de Catalunya està començant a reconèixer la dramàtica situació del 
català a les franges d’edat infantil. 

 
- Miquel Vilà: pregunta per les subvencions rebudes per part de les diverses 

administracions públiques i principals patrocinadors privats. 
- Marcel Padrós com a tresorer de Plataforma per la Llengua detalla les 

diverses subvencions administració per administració, i també les donacions 
privades, donant resposta a la petició del soci. 

 
- Blanca Serra: la premi especial del jurat dels Premis Martí Gasull i Roig del 

2023, pregunta si els compromisos electorals de cara a les campanyes 
electorals d’enguany es podrien fer conjuntament des de Plataforma per la 
Llengua amb altres organitzacions que també treballen pel català. 

- Òscar Escuder: Comenta que des de Plataforma per la Llengua sempre 
estem oberts a col·laborar amb altres entitats, per bé que segurament no 
sempre estem d’acord en tot (posicionaments, línies estratègiques, etc). 

 
- Jordi Griell: proposa adjuntar adhesions dins de l’enviament dels diversos 

números de La Corbella, la revista corporativa de Plataforma per la Llengua. 
- Francesc Marco: com a director de la publicació, expressa que és una molt bona 

iniciativa, i que a proposta del soci s’inclouran adhesius a l’enviament de La 
Corbella. 

 
- Jordi Griell: proposa agilitzar les qüestions pressupostàries quan es tracta 

d’activitats amb despeses petites. 
- Òscar Escuder: mirarem de trobar l’equilibri entre ser rigorosos i ser eficients. 

 
- Berta Ilesa Amat, membre de Metges pel català. Demana que es faci 

divulgació dels drets lingüístics dels usuaris de la sanitat. 
- Òscar Escuder: detalla que, també com a metge en exercici, aquest és un 

àmbit que tenim molt present des de l’ONG del català i que es farà un esforç 
suplementari per arribar al sector. 

 
- Albert Borrell, periodista que forma part del projecte C trencada, pregunta per 

les campanyes de mobilització al carrer. 



- Òscar Escuder: confirma que el de l’activisme és un dels eixos que volem 
potenciar aquest 2023 

 
- Joaquim Miracle. Pregunta, de nou, pel paper de l’ONG del català a la Franja 

de Ponent i com es podria treballar amb les categories inferior del Barça, a “la 
Masia”. 

- Òscar Escuder: fa èmfasi en la necessitat de treballar al conjunt de territoris 
del domini lingüístic, encara que a la Franja no hi hagi una oficina com a tal de 
l’entitat. Pel que fa a “la Masia”, el president informa que hi ha diversos 
projectes per enfortir el català al futbol base i formatiu. 

 
- Jordi Griells: pregunta perquè la campanya “Giving Tuesday” té el títol en 

anglès en lloc de donar-la a conèixer en català. 
- Òscar Escuder: informa que s’utilitza el terme en anglès perquè és el nom amb 

el qual es coneix la iniciativa arreu del món. 

 
- Joaquim Barriach comenta que al pressupost del 2023, la massa salarial ha 

crescut un 8% respecte de l’any passat, per bé que el pressupost ha crescut 
un 30%, per la qual cosa felicita l’equip per la gestió de l’estructura tècnica. 
Pregunta pels trams de sous i salaris, i pel percentatge de dones a l’equip 
tècnic. 

- Òscar Escuder: detalla que l’equip tècnic té una paritat del 50%, i que els 
sous varien des dels 20.000 als 47.000 € a jornada completa. 

 
- Josep Pericas pregunta per l’oficialitat del català a la UE tenint en compte 

referents internacionals oficials a la UE com l’irlandès, amb molts menys parlants. 
- Òscar Escuder: informa de la intensa tasca internacional de Plataforma per la 

Llengua i que també s’està treballant de cara a l’oficialitat del català a la UE. 
 

- Maria Arquer: nova sòcia, es mostra a favor de distribuir adhesius i de 
col·laborar amb altres entitats i s’ofereix per col·laborar amb la comissió 
d’Educació. Pregunta com incidirà l’entitat per assegurar que els dispositius 
electrònics dels centres educatius siguin en català, i com es restablirà 
l’algoritme de Google. 

- Òscar Escuder comenta que els adhesius de l’entitat estan a disposició de tots els 
socis per tal de fer-los servir sempre que calgui. Pel que fa a la segona qüestió, 
la referida a google, el president de l’ONG del català informa que Plataforma 



per la Llengua s’està coordinant amb diversos agents de sector tecnològic 
per tal de pressionar amb arguments l’esmentada multinacional. 

 
- Paulí Arenas i Sampera: pregunta pels drets lingüístics i com es gestionen les 

queixes i les discriminacions pe raó de llengua. Quina transcendència poden 
tenir? 

- Òscar Escuder: informa que cada àmbit de la vida quotidiana té una legislació 
específica i, en aquest sentit, el fruit de les gestions i l’assessorament de l’entitat 
als parlants depèn de les particularitats legislatives de cada sector. En qualsevol 
dels casos, però, l’entitat vetlla pel compliment dels drets lingüístics. 

 
- Eulàlia Sabater: detalla que és primera vegada que assisteix a l’AGO. Vol ampliar 

la informació al voltant de la qüestió sanitària que abans ja s’ha apuntat. Proposa 
que en aquest procés de normalització lingüística del sector s’hi impliquin els 
col·legis de metges i d’infermeria. Així mateix, opina que caldria vincular la 
defensa de l’ús del català amb el codi deontològic dels professionals. 

- Òscar Escuder informa que s’està treballant en aquesta línia per tal d’aconseguir 
resultats tangibles al llarg dels propers mesos pel que fa a l’àmbit de la salut. 

 
- Carles Crespo: demana per la necessitat d’articular col·laboracions de Plataforma 

per la Llengua amb entitats d’arreu del domini lingüístic i especialment del 
sud del País Valencià. 

- Òscar Escuder informa que aquesta és precisament la filosofia de l’entitat: 
coordinar-se, sumar i/o donar suport a iniciatives que puguin sortir a 
cadascun dels territoris de parla catalana per tal d’enfortir les campanyes i 
aconseguir resultats. 

 
- Josep Pericas: demana que es divulgui l’eix cronològic del coneixement i ús 

del català al llarg de la històric (materials, vídeos divulgatius, etc). 
- Òscar Escuder: respon que s’estudiarà la proposta per veure com podria 

vehicular-se de la millor manera possible. 
 

- Jaume Almendro: empresari del sector del comerç, detalla que és important 
que el món econòmic i sindical utilitzi amb normalitat la llengua catalana. 

- Òscar Escuder: destaca que des de Plataforma per la Llengua treballem 
coordinadament amb sindicats en diferents espais, com és el cas de 
Somescola pel que fa a l’educació, però que podem intensificar aquest nexe 
per tal de fer incidència al món econòmic. 



 
- Ramon Munné: demana que s’informi dels drets lingüístics al conjunt de la 

ciutadania i que es posi exemples de bones pràctiques (per exemple a l’àmbit 
sanitari). 

- Òscar Escuder: troba que són propostes interessants i que caldria vehicular-
les, tot enfortint o fent més difusió d’allò que l’entitat ja esta treballant en 
aquests àmbits. 

 
- Albert Martín: comenta que caldria intensificar el sentiment de pertinença de 

la ciutadania amb el seu país, com va ser el cas de l’estat d’Israel amb l’hebreu. 
- Òscar Escuder: remarca que s’estan duent a terme projectes específics en 

l’àmbit de l’acollida i l’arrelament. 

 
- Joaquim Miracle: pel que fa a l’oficialitat del català a la UE, també voldria saber si 

hi ha alguna proposta per fer que es pugui parlar en català al Congrés de Diputats 
i al Senat d’Espanya, i si al tractar-se d’un estat pluricultural caldria afavorir 
l’ensenyament del català a altres territoris de l’estat espanyol. 

- Òscar Escuder: informa que Plataforma per la Llengua forma part d’un espai 
de coordinació d’àmbit estatal amb entitats basques i gallegues. Així mateix, 
reconeix que per a l’ONG del català no és una prioritat el fet que s’ensenyi 
català a l’estat espanyol, tenint en compte que els recursos tècnics i 
econòmics de l’entitat són limitats i cal prioritzar projectes. 

 
Després de totes les respostes formulades, Carles Solà, periodista i membre de 
l’Executiva de Plataforma per la Llengua, agraeix totes les preguntes i consultes que 
han tingut lloc a l’AGO, així com l’assistència i la participació dels socis a l’Assemblea 
General Ordinària. Finalment, a les 13 h, es clou l’Assemblea General Ordinària de 
Plataforma per la Llengua. 
 
 
Vist i plau, 
 
 
 
Francesc Marco                      Òscar Escuder i de la Torre 
Secretari                                           President 
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